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RIJEKA - U organizaciji 
Nastavnog zavoda za javno 
zdravstvo Primorsko-goran-
ske županije na Filozofskom 
fakultetu održava se međuna-
rodni javnozdravstveni kon-
gres »Kajetan Blečić«. Ovim 
kongresom ujedno se sve-
čano obilježava 125 godina 
javnozdravstvenog djelovanja 
u Primorsko-goranskoj župa-
niji, a osim razmjene znanja i 
iskustva predavača i gostiju iz 
Hrvatske i svijeta, cilj je i odati 
počast dr. Kajetanu Blečiću, 
velikanu i zagovaratelju sve-
obuhvatne zdravstvene za-
štite u Primorsko-goranskoj 
županiji.

- Ovim kongresom obilje-
žavamo 125 godina predanog 
javnozdravstvenog djelovana 
u našoj regiji. Ponosni smo 
što je stručni i znanstveni ka-
dar našeg Zavoda utkao svo-
je iskustvo u nastavnu bazu 
Medicinskog fakulteta koji 
ove godine obilježava 70 go-
dina djelovanja. Ovdje smo 
da učimo i odamo počast po-
vijesti koju su oblikovali vi-
zionari poput doktora Kaje-
tana Blečića, čovjeka ispred 
svog vremena. On nije samo 
gledao u budućnost, on ju je 
stvarao, on nije samo pratio 
trendove, on ih je postavljao. 
Od osnivanja prve kemijske 
stanice 1900. godine, preko 
borbe protiv malarije i uvo-
đenja masovnog cijepljenja, 
do borbe protiv novih prijet-
nji i suvremenih preventivnih 

»KAJETAN BLEČIĆ« Međunarodni kongres Nastavnog zavoda za javno zdravstvo PGŽ-a

Počast vizionaru i čovjeku koji 
je bio ispred svoga vremena
Dr. Kajetan Blečić bio je zagovaratelj sveobuhvatne zdravstvene zaštite, organizator, graditelj i 
edukator, rekao je doc. dr. Željko Linšak, ravnatelj Nastavnog zavoda za javno zdravstvo, otvarajući 
kongres kojim se obilježava 125 godina javnozdravstvenog djelovanja u Primorsko-goranskoj županiji
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Ljudima je puno značilo kad bi 
im doktor došao u kućni posjet

Sin Kajetana Blečića, Marin Blečić, kazao je kako je njegova 
obitelj jako ponosna što ovaj kongres nosi ime njegovog oca te 
je ispričao nekoliko crtica iz njihovog obiteljskog života.

- Najaktivnije godine njegovog života bile su šezdese-
te godine prošlog stoljeća. Bilo je to doba bez mobitela i 
interneta, ali bio je tu telefon, koji je kod nas često zvonio, 
danju i noću. Sjećam se jedne noći i velike galame i buke, 
lupanja na željeznim vratima. Lokalnom ribaru eksplodi-
rao je feral na njegovoj barci i trebalo je hitno intervenirati. 
Kako, ne znam, ali znam da je ribar bio neizmjerno zahva-
lan ocu što mu je spasio život. Otac me često vodio u kuć-
ne posjete po Kastavštini i često sam i ja sjeo u njegov fiat, 
a otac je od dodatne opreme nosio samo svoju doktorsku 
torbu i dobru volju. Što sam ja radio s njim? Meni je to bio 
izlet, vožnja autom i vrijeme s ocem kojeg nije bilo često 
doma. Ponekad sam zajedno s njim ušao u kuću bolesni-
ka, ako je to dozvoljavala situacija. Nekoliko toplih riječi 
i pokoja šala i odmah je nestala ona sumorna atmosfera 
koja nas je dočekala. Neizmjerno puno tim je ljudima zna-
čio dolazak njihovog doktora doma. Kada bi moj otac znao 
za ovaj kongres, bio bi jako ponosan, i to ne zbog toga što 
nosi njegovo ime, već zbog tematike kojom se bavi, rekao 
je sin »primorskog Andrije Štampara«.

» Blečića možemo 
nazvati 

Štamparom našeg 
zavičaja, a o važnosti 
javnog zdravstva koje 
uvijek teži ka boljem, 
najbolje nas je poučila 
nedavna pandemija

Josip Španjol, prodekan 
Medicinskog fakulteta

Na otvorenju kongresa 
govorio je ravnatelj 
Zavoda Željko Linšak
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Uzvanici i sudionici trodnevnog skupa posvećenog javnom zdravlju
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programa, ispisali smo priču 
dugu više od stoljeća. To nije 
priča samo jedne ustanove, 
već i priča o brizi i znanosti u 
službi čovjeka. Doktor Blečić 
bio je nositelj vizije, organiza-
tor, graditelj i edukator, rekao 
je prilikom otvaranja kongresa 
ravnatelj Nastavnog zavoda 
za javno zdravstvo PGŽ-a doc. 
dr. Željko Linšak, podsjećaju-
ći da je upravo Blečić zaslu-
žan za dugogodišnje izlaženje 
Narodnog zdravstvenog lista 
i izgradnju današnje zgrade 
Zavoda na Mlaki.

Prisjetio se i njegovih na-
sljednika na čelu Nastavnog 
zavoda za javno zdravstvo: 

Ivana Mavrovića, Vjekosla-
va Bakašuna, Anta Jonjića i 
Vladimira Mićovića.

Rad s mladima
- Kao sadašnji ravnatelj na-

stavljam s vizijom razvoja Za-
voda kao mjesta izvrsnosti, 
znanja i brige za buduće ge-
neracije, poručio je Linšak.

Kongres su pozdravili sa-
vjetnica hrvatskog predsjed-
nika za odgoj i obrazovanje 
Jadranka Žarković, pročelni-
ca Upravnog odjela za zdrav-
stvo Primorsko-goranske 
županije Vesna Čavar, pro-
čelnica Upravnog odjela za 
zdravstvo, socijalnu zaštitu i 

unapređenje kvalitete života 
Grada Rijeke Karla Mušković, 
prorektorica za digitalizaciju 
i razvoj Sveučilišta u Rijeci 
Senka Maćešić i prodekan za 
poslovne odnose na Medicin-
skom fakultetu Sveučilišta u 
Rijeci Josip Španjol.

- Javno zdravstvo, epide-
miologija i socijalna medici-
na utkane su u same temelje 
Medicinskog fakulteta u Ri-
jeci. Blečića možemo nazvati 
Štamparom našeg zavičaja, 
a o važnosti javnog zdrav-
stva koje uvijek teži ka bo-
ljem, najbolje nas je poučila 
nedavna pandemija pa vam 
od srca čestitam na vašim 

uspjesima i predanom radu, 
rekao je Španjol, dok je pro-
rektorica Sveučilišta u Rijeci 
Senka Maćešić kazala kako je 
ovaj kongres jedan od dokaza 
rasta i bogate tradicije.

- Imam tu čast da sam i 
osobno poznavala doktora 
Blečića i posebno mi je ostao 
u sjećanju njegov ljudski pri-
stup i toplina. Neko vrijeme 
sam i radila u Zavodu i dugo 
godina mi je bilo žao što više 
nisam tamo. No, Grad Rije-
ka surađuje sa svim riječkim 
zdravstvenim ustanovama, 
a naročito s Nastavnim za-
vodom za javno zdravstvo, 
istaknula je Mušković, dok je 
županijska pročelnica Vesna 
Čavar podsjetila kako javno 
zdravstvo nije samo područ-
je stručnjaka, već se ono tiče 
svih. Kako je dodala, bitno je 
naučiti običnog čovjeka da ču-
va svoje zdravlje, ali i da ima 
pravo zdravlje, kao i obavezu 
čuvanja zdravlja.

- Posebno želim naglasi-
ti brigu i rad s mladima. Što 

nam oni budu zdraviji, lakša 
će biti naša starija dob, rekla 
je Čavar.

Zdravlje pojedinca
Mladih se dotaknula i 

savjetnica predsjednika 
Republike.

- Ovaj kongres obuhvaća niz 
aktualnih tema koje pridono-
se jačanju zdravstvenog susta-
va. Svjesni smo kako zdravlje 
pojedinca ovisi o mnogim 
faktorima i zato pozdravljam 
multidisciplinarni pristup 
kongresa. Dozvolite mi da 
se kao psihologinja osvrnem 
na zdravlje mladih. Iza nas je 
pandemija koja se negativno 
odrazila na zdravlje mladih, 
a slike ratnih strahota u glo-
balnom svjetskom okuženju 
pridonose stvaranju nesigur-
nog okruženja u odrastanju. 
Tu je i izloženost digitalnim 
tehnologijama koje otvaraju 
cijeli niz problema, a istraživa-
nja pokazuju da su mentalni 
problemi u mladih poprimili 
gotovo epidemijske razmjere 
i njihovo rješavanje mora bi-
ti dio javnozdravstvene skrbi, 
upozorila je Žarković.

Trodnevni kongres podije-
ljen je u sedam tematskih sek-
cija u kojima će se raspravljati 
o prevenciji zaraznih bolesti u 
suvremenom svijetu, zdrav-
stvenoj pismenosti, izazovima 
modernog okružja i moderne 
medicine, antimikrobnoj te-
rapiji i borbi s rezistencijom, 
ekološkoj odgovornosti, zaštiti 
mentalnog zdravlja kod dje-
ce i mladih te unapređenju 
javnozdravstvenog sektora.

VIŠKOVO - Ishođena je uporabna dozvola za Etapu 
1 projekta sanacije jame Sovjak te će tijekom travnja 
početi vađenje i zbrinjavanje glomaznog otpada, ra-
nije bačenih hladnjaka, mašina za pranje rublja i ba-
čvi koje se nalaze na površini jame, javljaju iz Fonda 

za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost. Očekuje 
se da će jama sovjak biti sanirana u drugoj polovi-
ni 2026. Plan je da se ispuni inertnim materijalom, 
drenažnim i rekultivirajućim slojem. Jama će se zaze-
leniti i pretvoriti u zeleno brdo. (J. K.)

TIJEKOM TRAVNJA POČINJE VAĐENJE OTPADA IZ SOVJAKA




